
 

 

Medlem af Folketinget Rasmus Horn Langhoff (S) har den 8. september 2016 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 1400 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. 

 

Spørgsmål S 1400: 

”Vil ministeren redegøre for sin holdning til, at blandt andet Holbæk Sygehus har 

fundet det nødvendigt at aflyse fødselsforberedelser for førstegangsfødende, fordi 

der ikke er jordmødre nok?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne understrege, at det er regionernes ansvar at leve op til Sundhedsstyrel-

sens anbefalinger for svangreomsorg fsva de regionale opgaver. 

 

Jeg mener ikke, at der er acceptabelt, hvis det er tilfældet, at anbefalingerne vedrø-

rende fødselsforberedelse ikke bliver fulgt på Holbæk Sygehus. 

 

Jeg er kun bekendt med sagen som følge af omtale, men jeg kan oplyse, at ministeriet 

har anmodet Region Sjælland om at sende en redegørelse om sagen til ministeriet og 

Sundhedsstyrelsen. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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